
ZÁPIS 89/2023 

ze  zasedání  Akademického  senátu  Filozofické  fakulty  Jihočeské
univerzity v Českých Budějovicích 

ze dne 19. dubna 2023 

Přítomní (bez titulů, abecedně): M. Dvořák, V. Faktorová, V. Grubhoffer, M.
Halamová, P. Kos, J. Lassner, R. Pabianová, J. Pěnkava, T. Pintner, K. Pražáková,
R.  Smíšek
 

Omluveni: nikdo

Hosté: J.  Radimský (proděkan pro akreditace a řízení kvality), P. Bílek (ředitel
Ústavu věd o umění a kultuře) 

Zapisovatel: M. Dvořák

Ověřovatelé: K. Pražáková, R. Pabianová 

Skrutátoři: R. Smíšek, M. Halamová 

Program jednání: 

1. Zahájení 
2. Projednání a schválení 

 Žádosti o akreditaci studijního doktorského programu Moderní anglická
a americká literatura a sebehodnotící zprávy UAN 

 Žádosti o akreditaci studijního doktorského programu Kulturální studia
a sebehodnotící zprávy UUK 

3. Různé 
4. Závěr 

Ad 1) 

Předsedkyně senátu V. Faktorová všechny přítomné přivítala a konstatovala, že
senát  je  usnášeníschopný.  Následně  byli  jednomyslně  zvoleni  zapisovatel,
ověřovatelé a skrutátoři  (jména viz výše).  Jednomyslně byl schválen i program
zasedání,  k     jehož  obsahu  nikdo z  přítomných  neměl  připomínky.   Předsedkyně



dále upozornila, že zápis bude doplněn o jedno hlasování per rollam, k němuž
došlo v uplynulých týdnech (viz níže). 

Hlasování per rollam: 

Žádost AS FF JU o svolání akademické obce dne 28. 3. 2023. 

Schváleno jednomyslně dne 20. 3. 2023. 

Ad 2) 

Předsedkyně přivítala oba hosty a navrhla, aby se po projednání bodu obě žádosti
schvalovaly jednotlivě. Nikdo neměl námitek. 

J.  Radimský  představil  a  okomentoval  obě  žádosti  o  akreditaci  doktorských
programů, přiblížil jejich základní koncepci a jejich propojení s vědeckou profilací
garantů.  Přiblížil  rovněž  historii  obou  žádostí.  Detailnější  komentář  věnoval  J.
Radimský  programu  Kulturální  studia,  neboť  jde  o  vědecky  obor,  který  je
v českém  akademickém  prostředí  relativně  nový.  Prezentaci  J.  Radimského
doplnil ve vztahu k UUK P. Bílek.   

V. Faktorová po prezentaci návrhů zahájila diskusi. R. Smíšek, K. Pražáková a M.
Dvořák  upozornili  na  několik  formálních  nedostatků  obou  dokumentů,  např.
nesjednocenou normu bibliografických zápisů.  Tato výhrada byla zanesena do
zápisu a předkladatelé vyzváni  k nápravě.  Dále se diskutovala koncepce obou
programů.  Dotazy  R.  Smíška  a  K.  Pražákové  mířily  k potenciální  duplicitě
předložených  programů  se  stávajícími  programy  fakulty,  procesu  schvalování
žádostí u komise NAÚ a strategiím MŠ ve vztahu k akreditacím nových oborů a
souladu předložených návrhů se strategickým rozvojem FF JU v oblasti studia. Na
dotazy reagovali J. Radimský, P. Bílek, V. Faktorová, M. Halamová, V. Grubhoffer.
Shodně ocenili interdisciplinární rozměr překládaného programu, jeho přínos pro
fakultu i jeho logickou návaznost na personální obsazení a odborný záběr UUK. J.
Pěnkava se zeptal, zda bude obor finančně rentabilní. Proděkan Radimský uvedl,
že ano.   

Předsedkyně zahájila hlasování. 

Žádost  o  akreditaci  studijního  doktorského  programu  Moderní  anglická  a
americká literatura a sebehodnotící zpráva UAN byly schváleny – pro 10 hlasů,
proti 0, zdržel se 1. 

Žádost  o  akreditaci  studijního  doktorského  programu  Kulturální  studia  a
sebehodnotící zpráva UUK byly schváleny – pro 7 hlasů, proti 0, zdrželi se 4. 

Hosté po hlasování odešli. 

Ad 3) 

Předsedkyně AS FF JU seznámila senátory a senátorky s aktuálním děním ohledně
finančního  podhodnocení  filozofických  fakult.  To  bylo  krátce  diskutováno,  se
závěrem, že AS jej bude dále sledovat v koordinaci s AS ostatních filozofických
fakult v ČR.   



Zápis vyhotovil: M. Dvořák v. r.

Zápis ověřili: K. Pražáková v. r.

          R. Pabianová v. r.

V Českých Budějovicích dne 19. dubna 2023  


